

[Text]

FRIDAY, MARCH 30, 1973

(2)

The Standing Committee on Broadcasting, Films and Assistance to the Arts met at 9:02 o'clock a.m. this day, the Chairman, Mr. Stewart (*Cochrane*) presiding.

*Members of the Committee Present:* Mr. Arroll, Miss Bégin and Messrs. Clark (*Rocky Mountain*), Fleming, Grafftey, Guilbault, Jarvis, Marceau, Mitges, Orlikow, Rose, Stewart (*Cochrane*), Stollery and Yewchuk.

*Other Members Present:* Messrs. Beattie and Reynolds.

*Appearing:* The Honourable Hugh Faulkner, Secretary of State of Canada.

*Witness:* Mr. M. F. Yalden, Assistant Under Secretary of State, Department of Secretary of State.

The Committee proceeded to consider its Order of Reference dated Tuesday, February 27, 1973, which is as follows:

*Ordered.*—That the following Votes listed in the Estimates for the fiscal year ending March 31, 1974 be referred to the Standing Committee on Broadcasting, Films and Assistance to the Arts:

Votes 1, 5, 10, 15, 20, 25, 30, 35 and 40 relating to the Department of the Secretary of State;  
Vote 45 relating to the Canada Council;  
Votes 50 and L55 relating to the Canadian Broadcasting Corporation;  
Vote 5 relating to Information Canada;  
Vote 60 relating to the Company of Young Canadians;  
Vote 65 relating to the National Arts Centre Corporation;  
Votes 70 and L75 relating to the National Film Board;  
Vote 80 relating to the National Library;  
Votes 85 and 90 relating to the National Museums of Canada; and  
Votes 95 and L100 relating to the Public Archives.

*Agreed.*—That statement prepared by the Minister be distributed to members of the Committee.

On Vote 1 of the Estimates of the Department of the Secretary of State, the Minister and the witness were questioned.

The Chairman presented the First Report of the Subcommittee on Agenda and Procedure and schedule of hearings which is as follows:

Your Sub-committee on Agenda and Procedure met on Thursday, March 15, 1973, after the Organization meeting and agreed to recommend that The Hon. Hugh Faulkner, Secretary of State, and The Hon. Stanley Haidasz, Minister of State (Multiculturalism) be invited to appear before the Committee. It was also agreed that the Chairman write to the C.B.C. requesting their Officers to appear during the first week of April.

After discussions with the Ministers and the C.B.C., the following schedule was distributed to members of the Committee:

LE VENDREDI 30 MARS 1973

(2)

Le comité permanent de la radiodiffusion, des films et de l'assistance aux arts se réunit aujourd'hui à 9 h 02 sous la présidence de M. Stewart (*Cochrane*).

*Membres du Comité présents:* M. Arroll, M<sup>me</sup> Bégin, MM. Clark (*Rocky Mountain*), Fleming, Grafftey, Guilbault, Jarvis, Marceau, Mitges, Orlikow, Rose, Stewart (*Cochrane*), Stollery et Yewchuk.

*Autres députés présents:* MM. Beattie et Reynolds.

*Comparaît:* L'honorable Hugh Faulkner, secrétaire d'État du Canada.

*Témoins:* M. M. F. Yalden, sous-secrétaire d'État adjoint, ministère du Secrétariat d'État.

Le Comité poursuit l'étude de son ordre de renvoi en date du mardi le 27 février 1973, qui se lit comme il suit:

*Il est ordonné.*—Que les crédits suivants énumérés dans le budget des dépenses pour l'année financière se terminant le 31 mars 1974 soient renvoyés au Comité permanent de la radiodiffusion, des films et de l'assistance aux arts.

Les crédits 1, 5, 10, 15, 20, 25, 30, 35 et 40 ayant trait au ministère du Secrétariat d'État;  
Le crédit 45 ayant trait au Conseil des Arts du Canada;  
Les crédits 50 et L55 ayant trait à la Société Radio-Canada;  
Le crédit 5 ayant trait à Information Canada;  
Le crédit 60 ayant trait à la Compagnie des jeunes Canadiens;  
Le crédit 65 ayant trait à la Corporation du Centre national des Arts;  
Les crédits 70 et L75 ayant trait à l'Office national du film;  
Le crédit 80 ayant trait à la Bibliothèque nationale;  
Les crédits 85 et 90 ayant trait au Musées nationaux du Canada; et  
Les crédits 95 et L100 ayant trait aux Archives publiques.

*Il est convenu.*—Que la déclaration rédigée par le ministre soit distribuée aux membres du Comité.

Le ministre et les témoins sont interrogés sur le crédit 1 du budget des dépenses ayant trait au ministère du Secrétariat d'État.

Le président soumet le premier rapport du sous-comité du programme et de la procédure ainsi que le calendrier des réunions que voici:

Votre Sous-comité du programme et de la procédure s'est réuni le jeudi 15 mars 1973, après la séance d'organisation, et a convenu de recommander que l'honorable Hugh Faulkner, secrétaire d'État, et l'honorable Stanley Haidasz, ministre d'État (multiculturalisme) soient invités à comparaître devant le Comité. Il a été également convenu que le président écrive à Radio-Canada invitant ses représentants à comparaître durant la première semaine d'avril.

Après discussions avec les ministres et la Société Radio-Canada, le calendrier suivant a été distribué aux membres du Comité: